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Antwoord van burgemeester en wethouders op schriftelijke vragen als bedoeld in artikel 42, 
eerste lid, van het Reglement van Orde voor de vergaderingen van de raad der gemeente 
Leeuwarden, ingediend op 25 mei 2024. De vragen zijn afkomstig van de FNP en gaan over de 
netcongestie in Stiens en de plannen van de Stienzer energykoöperaasje voor een zonnepark. 
 
 
Vragen  Antwoorden 
1. Koartlyn hawwe wy lêze kinnen dat 

minsken mei sinnepanelen op it dak 
boete betelje moatte oan Liander foar 
de stroom dy’t dy minsken op it net 
bringe. Ferline wike is bekend wurden 
dat it nije Ryksregear de boeten 
ôfskaffe wol; ien en oar sil wol 
betsjutte dat der wer mear 
sinnepanelen pleatst wurde, ta gefolch 
dat de “congestie”op it net grutter 
wurde sil. Fraach: Is it by it Kolleezje 
bekend dat der yn Stiens no al ris 
problemen binne mei de stroom- 
foarsjenning omdat Liander it der út 
klapt? 

Er is kortgeleden berichtgeving geweest over kosten 
die energiebedrijven (dus niet netbeheerder Liander) 
in rekening gaan brengen bij klanten met 
zonnepanelen. Daarop is in de Tweede Kamer een 
motie aangenomen die het kabinet oproept na 
afschaffing van de salderingsregeling in 2027 
dergelijke kosten niet meer mogelijk te maken. 
 
De problemen op het gehele stroomnet van Liander 
zijn bekend bij het college, zo ook die van Stiens. Het 
is overigens niet zo dat Liander zelf een deel van de 
stroomvoorziening uitzet. Het kan wel zo zijn dat op 
hele zonnige momenten een omvormer van een 
zonnepaneelinstallatie veiligheidshalve uitschakelt, 
om bij te hoge spanning op het stroomnet te 
voorkomen dat elektrische apparatuur in huis 
beschadigt. 
 
Om de spanningsproblemen te ondervangen, gaat 
Liander ook in Stiens het stroomnet verzwaren. Dat 
gebeurt dit jaar en volgend jaar al in het kader van 
het project NuLelie en ook daarna volgen nog meer 
investeringen in en rondom Stiens. Deze ontwikkeling 
wordt niet geraakt door de vertraging die Liander 
recentelijk heeft bekendgemaakt over het project 
NuLelie. 
 
 

2. Wy witte dat de enerzjykoöperaasje 
Stiens op in stik lân fan in 
ûndernimmer mei agraryske 
bestimming sinnepanelen oanbringe 
wol en dat dit útwreide wurde sil mei 
sinnepanelen op tsjerkegrûn dat ek in 
agraryske bestimming hat; dit is yn it 
bûtengebiet fan Stiens. Yn de Stienzer 
koenen wy lêze dat der noch in 
omjouwingsoanfraach by de gemeente 
ynlevere wurde moat. Fraach: Is it by 
it kolleezje bekend dat der mei yngong 
fan 1 jannewaris 2024 der gjin 
fergunnings ferliend wurde meie foar 
sinneparken op lânbou- en natuergrûn? 

In de brief waar u naar verwijst (Kamerbrief over de 
aangescherpte voorkeursvolgorde zon van 26 oktober 
2023) schrijft minister Hugo de Jonge dat de 
‘voorkeursvolorde zon’ vanaf 1 januari 2024 moet zijn 
verwerkt in de provinciale omgevingsverordeningen. 
De provincie Fryslân had dit eerder al gedaan via de 
‘zonneladder’ die in de Verordening Romte is 
opgenomen en deze zonneladder zit ook in de 
voorgenomen wijziging van de Verordening Romte die 
onlangs ter inzage heeft gelegen. Daarin staat dat het 
plaatsen van zonnepanelen op landbouwgrond alleen 
onder voorwaarden is toegestaan. Dit naar aanleiding 
van een aangenomen motie hierover in Provinciale 
Staten op 27 september 2023. 
 



 
 
 
Blad 2 

 

(ien en oar stiet yn de brief dy’t 
demisjonêr De Jong nei de Twadde 
Keamer stjoerd hat) 
 

3. Fraach: Hoe ferhâldt it plan yn Stiens 
him mei boppeneamde brief? 

Het plan van de Stienzer Energykoöperaasje valt 
binnen de voorwaarden van de zonneladder zoals die 
is opgenomen in de Verordening Romte en in de 
voorgenomen wijziging. Het is een kleinschalig lokaal 
initiatief waarbij wordt gestreefd naar minimaal 50% 
lokaal eigendom en meervoudig ruimtegebruik wordt 
gerealiseerd door ter plaatse de biodiversiteit te 
versterken. De omvang van het plan is afgestemd op 
de energiebehoefte van het dorp, de zonneladder is 
doorlopen en het sluit ruimtelijk goed aan bij de 
bebouwing van de dorpskern. Wij toetsen ruimtelijke 
plannen altijd aan de vigerende 
omgevingsverordening. 
 

4. Fraach: De útsûnderingsregel yn dy 
brief lit ien en oar ek net ta of soe it 
sa wêze kinne dat it Kolleezje linich 
omgean kin mei de foarkarregels yn dy 
brief of mei de datum yn de brief? 

Het plan van Stiens valt binnen de voorwaarden van 
de Verordening Romte, waarin de voorkeursvolgorde 
zon is verwerkt. Zie ook beantwoording van vraag 3. 
 

5. Fraach: Mocht it sinnepark by Stiens, 
yn wat foar foarm dan ek, al 
realisearre wurde wat sille de gefolgen 
dan wêze sjoen al it boppesteande? 
Allinnich noch mar stroom yn de nacht? 
Twaspjalt by de ynwenners fan Stiens? 

Het beoogde zonnepark zal een aparte aansluiting 
krijgen op het middenspanningsnet van Liander, maar 
niet voordat het stroomnet in Stiens is verzwaard. De 
leveringszekerheid van de woningen in Stiens komt 
daarmee niet in het geding, zowel overdag als ‘s 
nachts. Over draagvlak in het dorp: zie 
beantwoording van vraag 6. 
 

6. Fraach: Hoe tinkt it Kolleezje dat it 
partisipaasjetrajekt by in mooglik 
sinnepark by Stiens der út sjen sil 
omdat it sinnepark wol it hele doarp 
oangiet?               

Het participatietraject voor dit zonnepark is al 
opgestart en loopt al. Het plan is al meerdere keren 
met het dorp besproken, het dorp heeft input kunnen 
leveren en het is gepresenteerd in de jaarvergadering 
van Plaatselijk belang. Ook heeft er een bijeenkomst 
plaatsgevonden om mee te denken over het ontwerp 
van de zonneweide en hoe de natuurwaarden in het 
plangebied kunnen worden verhoogd. Dit is conform 
de ‘sinnetafel’methode die de provincie hanteert. In 
aanloop naar de indiening van de 
omgevingsvergunning zullen ook nog inloopmomenten 
worden georganiseerd in het dorp. 
 

 
 
Leeuwarden, 16 juli 2024, 
 
 
burgemeester en wethouders van Leeuwarden, 
 
 
 
burgemeester. 
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*Dit document is rechtsgeldig digitaal ondertekend. 


